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תודה לכל המורים והמורות שבחרו ללמד בעזרת החוברת שלי!

לנוחותכם מובאות כאן התשובות.

נאוה מילר
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שם המספר  |  תשובון 

המספר המונה

עמוד 5

שם עצם:  מַצְלֵמוֹת  |  סִכּוּם  |  סַרְגְּלִים  |  אֲהָבוֹת  |  הַבְטָחָה  |  בְּדִיחָה 

עמוד 6

אחת – נקבה   |   אחד – זכר

מבינים ביחד 

האות ד' שבסוף המספר מציינת זכר, ואילו האות ת' שבסוף המספר מציינת נקבה. 

בכיתה שלי ילד אחד נחמד, תמיד עוזר ומסדר.  |  יש גם ילדה אחת, וגם היא עוזרת ומסדרת.

עמוד 7

זמן אימונים 

 אנחנו אומרים חולצה גדולה,

ולכן נבחר את צורת הנקבה: חולצה אחת.

 אנחנו אומרים צעיף גדול, 

ולכן נבחר את צורת הזכר: צעיף אחד.

 אנחנו אומרים מעיל גדול, 

ולכן נבחר את צורת הזכר: מעיל אחד.

 אנחנו אומרים חצאית גדולה, 

ולכן נבחר את צורת הנקבה: חצאית אחת.

עמוד 8 

זמן אימונים 

מחברת אחתספר אחדדלת אחתחלון אחד

כותבים נכון 

2.   אחד   |   אחת 1 בנקבה – אחת 1 בזכר – אחד1.
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עמוד 9 

שְׁנַיִם – זכר  |  שְׁתַיִם – נקבה

מבינים ביחד 

האות נ' שבתוך המספר מציינת זכר, ואילו האות ת׳ מציינת נקבה.

יִם. המלפפון בסלט נמצא פעמיים, ולכן בעצם יש כאן שְׁנַ

גם העגבנייה במנה נמצאת פעמיים, ולכן ממנה יש שׁתַיִם.

עמוד 10 

זמן אימונים 

 בקבוצה הראשונה יש רק ילדה אחת, אבל בקבוצה השנייה יש שתיים. 

ניתן לקבוצה הראשונה כדור אחד, ולקבוצה ה שנייה ניתן שניים.

 שמים לב 

האות מ׳ נפלה כשהוספנו שם עצם למספר 2 בזכר ובנקבה.

מבינים ביחד 

בסך הכול יש לנו שניים, אבל שני בקבוקים.

המספר 2 בזכר מאבד את האות מ׳ כשאחריו יש שם עצם.

בסך הכול יש לנו שתיים, אבל שתי בובות.

המספר 2 בנקבה מאבד את האות מ׳ כשאחריו יש שם עצם.

עמוד 11

מבינים ביחד 

אם לשם העצם שאנחנו סופרים, מתאים שם התואר גדול או גדולים,

שם המספר יהיה בזכר.

אם לשם העצם שאנחנו סופרים, מתאים שם התואר גדולה או גדולות,

שם המספר יהיה בנקבה.
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שם המספר  |  תשובון 

זמן אימונים

	1  אחד - פנס.

 אחת – מנורה

 שני – גפרורים

שתי – להבות

עמוד 12 

אנחנו אומרים שן גדולה, ולכן נבחר את צורת הנקבה: שן אחת.

אנחנו אומרים רעיון גדול, ולכן נבחר את צורת הזכר: שני רעיונות.

אנחנו אומרים ביצה גדולה, ולכן נבחר את צורת הנקבה: שתי ביצים.

אנחנו אומרים כוס גדולה, ולכן נבחר את צורת הנקבה: כוס אחת.

אנחנו אומרים שדה גדול, ולכן נבחר את צורת הזכר: שני שדות.

עמוד 13

זמן אימונים

 שתי רגליים יש לי,
 ולהן שתי שוקיים.

 גם ירכיים שתיים,

 וביניהן מחברות שתי ברכיים.

 יש לי בטן אחת

 ולצידה שני מותניים,

 שאותם נשנס ולא נהסס.

 הינה למעלה יש שתי כתפיים

  המחוברות לשתי ידיים.

 שתי עיניים וגם שתי אוזניים וגם שתי לחיים
נמצאות כולן בראש אחד מיוחד.

 רוב איברי הגוף הזוגיים הם נקבה,

ואילו "מותן" - זכר.
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עמוד 14 

מסכמים 

נקבה זכר 

אחת אחד 1
שתיים שניים 2

 שמים לב 

• נכתוב שקל אחד, אבל שני שקלים. 

 • �המילה אחוז היא בזכר, כי אפשר לומר אחוז גדול.

לכן נכתוב אחוז אחד, אבל שני אחוזים 

כותבים נכון 

המספר 2 בזכר ובנקבה נכתב בניקוד ב-י׳ אחת, וללא ניקוד בשתי י׳. 

עמוד 15

זמן אימונים

שְׁנַיִם – שניים   |   שְׁתַיִם – שתיים   |   מָאתַיִם – מאתיים   |   אַלְפַּיִם – אלפיים

עמוד 16 

ה – זכר שָׁלוֹשׁ – נקבה    |     שְׁלוֹשָׁהָ

מבינים ביחד

ילד נחמד – ילדהה נחמדהה    |    מנהל מצטיין – מנהלתת מצטיינתת

בשם התואר האות ה׳ והאות ת׳ מציינות נקבה.

עמוד 17 

יש כאן שלוש בנות ושְׁלוֹשָׁה בנים.

יש לנו שלושה טושים ושלוש מחברות 
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זמן אימונים

הצירופים הנכונים:

שלושה חלונות • שלושה קירות • שלושה מסדרונות • שלוש דלתות • שלוש דירות

חושבים

שלושת התלמידים

עמוד 18 

מבינים ביחד

המשפט הנכון: שלושת התלמידים העפילו לחצי הגמר בתחרות.

מבחנים ביחד 

שלושת הקיפודים מטיילים בחצר.
בשם העצם "קיפודים" יש ה׳ הידיעה, ולכן הסיומת היא ת'.

שלושה קיפודים מטיילים בחצר.
ָ ה. בשם העצם "קיפודים" אין ה׳ הידיעה, ולכן הסיומת היא 

עמוד 19 

שלושה שירים   |   שלושת השירים 

שלושה קיפודים   |   שלושת הקיפודים 

מסכמים 

במספר מונה הסיומות ה' ו-ת' מציינות זכר. 

חושבים

שלוש התלמידות
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עמוד 20 

המשפט הנכון: שלוש הקופסאות הכחולות נמצאות במדף העליון.

 שמים לב 

שְׁלוש הבנות נכנסו לכיתה.שָׁלוש בנות נכנסו לכיתה.

במקום שָׁ כותבים לפני ה' הידיעה שְׁ.

עמוד 21

שלוש – נקבה   |   שלושת – זכר   |   שלושה - זכר 

זמן אימונים 

שלוש המועמדותשלושת המפתחותשלושת החלונות1.

שלוש הכיתותשלוש התמונותשלושת הטלפונים

שלוש תמונות   |   שלוש התמונות2.

עמוד 22

שְׁלוֹשָׁה – מחשביםשְׁתֵּי – כיתותשְׁלוֹשׁ – האבניםשְׁלוֹשֶׁת – הספרים

אַחַד – הבתיםאַחַת – המכוניותשְׁנֵי – השולחנות

עמוד 23

 שמים לב

•	 נכתוב שקל אחד, אבל שלושה שקלים. 

•	  המילה אחוז היא בזכר, כי אפשר לומר אחוז גדול.

לכן נכתוב אחוז אחד, אבל שלושה אחוזים. 

•	  המילה שנה היא בנקבה, כי אפשר לומר שנה גדולה.

לכן נכתוב שהוא בן שלוש, והיא בת שלוש. 
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עמוד 24

ארבעה – זכר   |   ארבע – נקבה 

מבינים ביחד 

הסיומת ה' שבשם התואר ציינה נקבה, מציינת במספר המונה זכר. 

ארבע קוביותארבעה בלונים

בכיתה יש ארבע כיתות וארבעה לוחות. 

יש לנו ארבעה מזלגות וארבע כפות.

עמוד 25

  

הכישרון שלהכישרון של
הזכרהזכר

כאשר שם המספר 
מונה שם עצם ממין זכר, 

הזכר לוקח מהנקבה 
את הסיומת ָ  ה שלה.

ארבעה ניירותארבעה נרותארבעה דפיםארבעה מקלותארבעה ילדים

חושבים 

ארבעת העיתונים 

עמוד 26 

  

הכישרון שלהכישרון של
ה"א הידיעהה"א הידיעה

כאשר אחרי מספר מונה בזכר
תופיע ה"א הידיעה,

ה במספר, ָ תשתנה הסיומת 

והאות ת' תיכנס במקומה.

ארבעה מתמודדים ארבעת המתמודדים

כמה אומץ יש לזכר שהחליט בשם המספר לקחת מן הנקבה את הסיומות ה' ו-ת' שלה.
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חושבים 

ארבע המנהלות 

עמוד 27 

המשפט הנכון: ארבע המועמדות נבחנות לתפקיד.

מבינים ביחד

המספר 4 בנקבה אינו משתנה בצליל גם לפני ה"א הידיעה,

ולכן נאמר ארבע בחינות וגם ארבע הבחינות.

במספר מונה הסיומות ה' ו-ת' שייכות לזכר,

ולכן סיומת )צורת( הנקבה לפני ה"א הידיעה נשארת אותו דבר.

ארבע בובות   |   ארבע הבובות

מסכמים

ארבעת – זכר   |   ארבע – נקבה   |   ארבעה - זכר 

עמוד 28 

זמן אימונים 

ארבעה מזלגותארבע הצלחותארבע המפות1.

ארבע הכפיותארבעה שולחנותארבעת הכיסאות

 2. ��ארבע: ג'ירפות, זברות, הלביאות, הנמרות

 ארבעה: היפופוטמים, קופים

ארבעת: הגורים, האריות

עמוד 29 

שלושת המכנסייםשכמייה אחתארבעת המעיליםארבע חולצותכובע אחד3.

שלוש העניבותארבע חגורותשלוש גופיותשני הסנדליםשתי הנעליים
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 שמים לב 

אם מ-2 עד 10 אנחנו סופרים, שם העצם חייב להיות ברבים.

•	 נכתוב שקל אחד, אבל ארבעה שקלים. 

•	  המילה שנה היא בנקבה, כי אפשר לומר שנה גדולה.

לכן נכתוב שהוא בן ארבע, והיא בת ארבע. 

•	  המילה אחוז היא בזכר, כי אפשר לומר אחוז גדול.

לכן נכתוב אחוז אחד, אבל ארבעה אחוזים. 

עמוד 30 

כותבים נכון

4 בזכר: ארבעה    |    4 בנקבה: ארבע 1.

ארבעארבעהשתייםשנייםאחתאחד2.

עמוד 31 

מבינים ביחד

זכר:  חמישה, שישה שבעה   |   נקבה:  חמש, שש שבע

עמוד 32

חמישה כלניות - הצירוף לא נכון, משום שהמילה כלניות היא בנקבה. 

שישה נרקיסים - הצירוף נכון, משום שהמילה נרקיסים היא בזכר.

שבעה ורדים - הצירוף נכון, משום שהמילה ורדים היא בזכר.

חמש אדניות - הצירוף נכון, משום שהמילה אדניות היא בנקבה.

שש שתילים - הצירוף לא נכון, משום שהמילה שתילים היא בזכר.

שבע פרחים - הצירוף לא נכון, משום שהמילה פרחים היא בזכר.
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עמוד 33

  

הכישרון שלהכישרון של
הזכרהזכר

כאשר אחרי מספר מונה בזכר

 תופיע ה"א הידיעה, 

ה במספר, ָ תשתנה הסיומת 

והאות ת' תיכנס במקומה.

מבינים ביחד 

חמישה ספרים  |  חמשת הספרים  |  שבעה מחקים  |  שישה עטים  |  ששת העטים  |  שבעת המחקים

 שמים לב 

נאמר חמש מחברות וגם חמש המחברות, שש עטיפות וגם שש העטיפות,

שבע חוברות וגם שבע החוברות.

חמש דפדפות  |  חמש הדפדפות  |  שש מחשבות  |  שש המחשבות  |  שבע מורות  |  שבע המורות

עמוד 34

.1
נוסף על שלוש עוגיות בצד

וכוס אחת של תה נחמד,

נאפה עוגת תפוזים

לכל הדורשות והדורשים.

תחילה נבחר קמח מתוך שלושה סוגים:

רגיל, תופח או אולי כוסמין.

לא נשכח שתי כפות של אבקת אפייה

כדי שטעם העוגה יהיה נפלא.

נוכל להוסיף חמישה פיסטוקים בצד

כדי שהטעם יהיה מיוחד.

שש כפות מי ורדים
יוסיפו ריח כל-כך נעים.

נעקוב בקלות אחרי חמש ההוראות,

ולא נשכח לבדוק את העוגה בכל שבע דקות.
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עמוד 35 

2. �תתקבל כל תשובה נכונה המתאימה למין.

אם מ-2 עד 10 אנו סופרים, שם העצם חייב להיות ברבים.

מסכמים

חֲמֵשֶׁתחָמֵשׁחֲמִשָּׁה

שֵׁשֶׁתשֵׁשׁשִׁשָּׁה

שִׁבְעַתשָׂבַעשִׁבְעָה

 שמים לב 

נכתוב שקל אחד, אבל חמישה שקלים,

נכתוב אחוז אחד, אבל שישה אחוזים,

ונכתוב שנה אחת, אבל שבע שנים. 

עמוד 36 

אני בת שששישה שקליםאני בן חמשחמישה אחוזים

אנחנו בנות ארבעארבעה שקליםאנחנו בני שבעשבעה אחוזים

עמוד 37

כותבים נכון 

בניקוד: חֲמִשָּׁה, שִׁשָּׁה, שִׁבְעָה

בלי ניקוד: חמישה, שישה, שבעה

המספרים 5 ו-6 בזכר נכתבים בניקוד בלי י', וללא ניקוד ב-י' אחת.

זמן אימונים 

חֲמִשָּׁה - חמישה   |   שִׁשָּׁה - שישה   |   שִׁבְעָה - שבעה 
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עמוד 38 

כותבים נכון 

1.  7 בזכר: שבעה  |  7 בנקבה: שבע 

שבעשבעהארבעארבעהשתייםשנייםאחתאחד2.

עמוד 39

מבינים ביחד 

אחרי המילה פי המספר יופיע תמיד בזכר. 

זמן אימונים

 פי שישה פי שבעה  פי ארבעה  פי שניים פי חמישה

עמוד 40 

חושבים

נוכל להבדיל ביניהם בעזרת הניקוד השונה.

מבינים ביחד

הצליל של סיומת מונה זכר הוא a.    שמונָה טייסים

הצליל של סוף המספר 8 בנקבה הוא e.    שמונֶה טייסות	

עמוד 41

נקבה – שמונֶה   |   זכר - שמונָה

זמן אימונים 

1. שמונָה מוטות  |  שמונָה לוחות  |  שמונָה קרשים  |  שמונֶה דסקיות  |  שמונֶה מתכות 

עמוד 42 

2. זכר: שלושה, חמשת, שישה, שמונָה, שבעת, אחד, חמישה, שניים 

3. נקבה: שלוש, שמונֶה, ארבע, שתי 
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עמוד 43 

.4
 מרשתת יש רק אחת.

 ברשתות החברתיות נעלה כל יום לפחות רשומה אחת,

 או בלועזית – פוסט אחד.

 ייתכן שכל אחד יסמן חמש פעמים "אהבתי".

 אם נגיב בשמונֶה תגוביות,

 נוכל להעלות אפילו שבעה סיפורים.

 אם יש לכם שני אתרי הסרטה מעניינים,

 שתפו לפחות עוד שישה חברים.

 מיותר לתחזק ארבעה קישורים,

 אפשר להסתפק בקישור אחד.

 אם הסרטון או התמונה מעניינים, נוכל להשיג תוצאות טובות

אפילו פי שמונָה יותר מאלה של אחרים.

עמוד 44 

מבינים ביחד

שמונָה לוחות   |   שמונַת הלוחות

חושבים

שמונֶה המנהלות 

המשפט הנכון: שמונֶה המועמדות נבחנות לתפקיד.

עמוד 45

מבינים ביחד

• נאמר שמונֶה בחינות וגם שמונֶה הבחינות. 

• הנקבה לפני ה׳ הידיעה נשארת אותו הדבר.

שמונֶה בובות    |     שמונֶה הבובות 

זמן אימונים

שלושת הקטנועיםשבעת המסלוליםשבעת הרמזוריםחמשת הנתיניםשמונת הכבישים
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עמוד 46 

זכר: שישה, שמונת, חמשת, שלושה, שבעת, ארבעת, שלושת, חמישה, ארבעה, שמונָה, ששת, שבעת

נקבה: ארבע, חמש, שלוש, שבע, שמונֶה, שש

 שמים לב 

אם מ-2 עד 10 אנחנו סופרים, שם העצם חייב להיות ברבים.

המילה מאה היא בזכר, כי אפשר לומר מאה גדולה.

עמוד 47 

זמן אימונים 

היום רצנו שמונֶה מאות מטרים.שילמתי שלוש מאות שקלים.

לומדים חמש מאות תלמידים.בעוד ארבע מאות צעדים נפנה ימינה.

מסכמים 

שמונת - זכר  |  שמונֶה  - נקבה  |  שמונָה  - זכר

 שמים לב 

אם מ-2 עד 10 אנחנו סופרים, שם העצם חייב להיות ברבים. 

עמוד 48 

 שמים לב 

• נכתוב שקל אחד, אבל שמונָה שקלים.   • נאמר אחוז אחד אבל שמונָה אחוזים. 

• המילה שנה היא נקבה, לכן הוא בן שמונֶה, וגם היא בת שמונֶה. 

זמן אימונים 

ההכרזה על מדינת ישראל הייתה בשנת אלף תשע מאות ארבעים וּשְׁמוֹנֶה. 

אני בת חָמֵשׁ, אבל אתה בן שֵׁשׁ.

עדיאל נולד בשנת אלפיים וְאַחַת.

הראל נולד בשנת אלפיים וּשְׁתַּיִם.

הסכם השלום עם ירדן נחתם בשנת אלף תשע מאות תשעים וְאַרְבַּע.



19     
ללמודללמוד

שם המספר  |  תשובון 

עמוד 49 

מבינים ביחד 

זכר: עשרה, תשעה, תשעת, עשרת

נקבה: תשע, עשר

תשע נאקות 

נָאקָה היא נקבת הגמל.

תשעה אריותעשרה חמורים 

עשר האתונותתשעת הגמלים

אתון היא נקבת החמור.

תשע הלביאות 

עמוד 50 

זמן אימונים 

תשעת בטטות – הצירוף לא נכון, משום שהמילה בטטות היא בנקבה.1.

תשע העגבניות – הצירוף נכון, משום שהמילה עגבניות היא בנקבה.

עשרה גזרים – הצירוף נכון, משום שהמילה גזרים היא בזכר.

עשרת החסות – הצירוף לא נכון, משום שהמילה חסות היא בנקבה.

עשר ירקות – הצירוף לא נכון, משום שהמילה ירקות היא בזכר.

תשעה צנוניות – הצירוף לא נכון, משום שהמילה צנוניות היא בנקבה.

הצורות "תשעת" ו"עשרת" הן לסמיכות משום שאחריהן ה"א הידיעה, אבל במשימה הנוכחית 

איננו עוסקים בזיהוי של צורות נפרד ונסמך, אלא במין שם העצם והמספר בלבד, ולכך מכוון 

הנימוק.

עמוד 51 

עשרה כרטיסיםתשע הפתקיותעשרת הפתקיםעשר כרטיסיותתשעה קלפים2.
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מסכמים 

תשע – נקבה  |  תשעת – זכר  |  תשעה – זכר  |  עשרה- זכר  |  עשר – נקבה  |  עשרת - זכר

 שמים לב 

אם מ-2 עד 10 אנחנו סופרים, שם העצם חייב להיות ברבים. 

• נאמר אחוז אחד, אבל תשעה אחוזים.

• נאמר שקל אחד, אבל עשרה שקלים.

עמוד 52 

זמן אימונים 

השקל התחזק בשני אחוזים. המחיר כאן גבוה בעשרה אחוזים.קניתי גבינה תשעה אחוזים.1.

יש לי תשעה שקלים בדיוק.שילמתי עשרה שקלים בעבור ההדפסה.

יואב בן תשע, ובשנה הבאה הוא יהיה בן עשר.2.

בשנה עברה הייתה עדי בת שבע, והשנה היא בת שמונֶה.

נעבור לבית החדש בעוד חמש שנים. בעשר השנים האחרונות גרנו בחיפה.

עמוד 53 

כותבים נכון

10 בנקבה - עשר  10 בזכר – עשרה9 בנקבה - תשע9 בזכר – תשעה1.

ארבעארבעהשתייםשנייםאחתאחד2.

עשרעשרהתשעתשעהשבעשבעה

עמוד 54 

זמן אימונים

 1. �שש - שש ה... | שישה - ששת ה... | שבע - שבע ה... | שבעה - שבעת ה... | שמונֶה - שמונֶה ה... 

שמונָה - שמונַת ה... | תשע - תשע ה... | תשעה - תשעת ה... | עשר - עשר ה... | עשרה - עשרת ה ...
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עמוד 55 

.2

 במנורה של בית המקדש היו שישה קנים.

 הוסיפו לה עוד אחד, ולכן היו שבעה קנים.

 בחנוכייה שלנו יש נרות שמונָה,

 וכשמוסיפים שַׁמָש, יש מהם תשעה.

 לחמש הברכות לשנה טובה

 התווספו עוד כמה כדי לוודא שהיא מתוקה.

 יום כיפור אחד הוא יום של צום.

 ואחר-כך בסוכה חוגגים שבעה ימים, ולא רק יום.

 את ארבעת המינים כולנו מַכירים,

 ואתרוג אחד מובחר רבים מאיתנו מחפשים.

 בפסח אנחנו זוכרים את עשר המכות,

 ואיננו שוכְחים את עשרת הדיברות.

 בקערת הפסח מניחים את ששת המאכלים

 שאת יציאת מצרים במדבר הם מזכירים.

 נשחק באגוזים: למי יש שניים? למי שלושה?

 זוג או פרד – מי ידע? ואפיקומן אחד – מי ימצא?

לבסוף שבעה שָׁבועות נספור מפסח עד מתן תורה.

עמוד 56 

3. כל תשובה תתקבל כאשר יש התאמה בין המספר למין.

עמוד 57 

המספר הסודר
חושבים 

אם אני לבד, לעולם לא אוכל להיות במקום הראשון, משום שאני אחד ואין למי להשוות אותי, 
או משום שאחד לא יכול להיות מסודר לבדו.

מבינים ביחד

• אם אנחנו שניים או יותר, את כל אחד מאיתנו אפשר לסדר.

• רק אחד מאיתנו יגיע למקום הראשון, אך גם לכל האחרים נמצא את המקום.
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עמוד 58 

הראשון - זכר   |   הראשונה – נקבה   |   השני - זכר   |   השנייה - נקבה 

מבינים ביחד

• יש כאן מקום אחד, למקום הראשון. 

• המקום השני מכובד, כי המדליה השנייה היא דבר נחמד.

שניים ושתיים סופרים את שמות העצם.   |    השני והשנייה מסדרים את שמות העצם.

עמוד 59 

זמן אימונים

כולנו חולמים להצטיין ולהיות במקום הראשון בכל דבר.

זוהי המחשבה הראשונה שלנו, ואנחנו תמיד נשאף להיות הטובים ביותר.

אימא קראה לי את הסיפור הראשון בספר, ואני הִמצאתי את הסיפור השני.

עמוד 60 

זמן אימונים

מדדתי את הנעל הראשונה. הכוס הראשונה נשברה בטעות.הכאב הוא באוזן השנייה. 

הדלת השנייה במסדרון סגורה.העמוד השני בספר נקרע.פנינו שמאלה בפנייה השנייה. 

עמוד 61 

ה-1 בנקבה – הראשונה ה-1 בזכר – הראשון 1.

 המספר המציין 2 בנקבה נכתב 

בניקוד ב-י׳ אחת, וללא ניקוד בשתי י'.

ה-2 ב נקבה: השנייה

השנייה הראשונההראשון2.
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עמוד 62 

זמן אימונים

השאלה השביעית הייתה קלה במיוחד. פנינו ימינה בפנייה החמישית. 

הכיסא הרביעי בטור השני נשבר.התרגיל השלישי לא היה ברור.

הנורה השישית נשרפה.

עמוד 63 

• על-פי השלטים, המילה "צומת" היא זכר, לכן נפנה ימינה בצומת השלישי.

• על-פי השלטים, המילה "רמזור" היא זכר, לכן נפנה ימינה ברמזור השלישי.

• על-פי הכותרת, המילה "כיכר" היא נקבה, לכן נפנה ימינה בכיכר השלישית.

בשלט כתוב "צומת מסוכן", כלומר לשם העצם "צומת" הוצמד שם תואר בזכר, ולפיו אפשר 

להבין ששם העצם הוא זכר. באותן אופן אפשר להבין ש"רמזור" הוא זכר", משום שכתוב 

"רמזור חדש", וש"כיכר" היא נקבה לפי "כיכר חדשה".

עמוד 64 

מבינים ביחד 

סודר מונה מונה מין 

הילד השלישישלושת הילדיםשלושה ילדיםזכר 

הילדה השלישיתשְלוש הילדותשָלוש ילדותנקבה 

זמן אימונים

9 נקבה – התשיעית2 זכר – השני 1 נקבה – הראשונה1 זכר – הראשון1.

10 זכר – העשירי4 נקבה – הרביעית4 זכר – הרביעי 2 נקבה – השנייה

10 נקבה – העשירית 9 זכר – התשיעי7 נקבה – השביעית7 זכר – השביעי



  | שם המספר
ללמודללמוד

24     תשובון 

עמוד 65 

קניתי בחייה שתי מכוניות, אבל אני נוהגת במכונית השנייה.2.

בחופשת הקיץ יש שמונָה שָׁבועות. בדרך הכלל השבוע השמיני מוקדש להתארגנות ללימודים.

קראתי בספר ארבעה עמודים בלבד, ובעמוד הרביעי סימנתי סימן כדי שאדע היכן להמשיך.

במעמד הר סיני ניתנו עשרת הדיברות, ולפי הדיבר העשירי אסור לחמוד.

במשק הישראלי נהוג לעבוד כתשע שעות ביום, והשעה התשיעית היא הקשה ביותר ביום.

בשבוע יש שבעה ימים, והיום השביעי מכוּנֶה יום שבת.

יש לי שלוש אפשרויות לבחירת צבע, והאפשרות השלישית הצבע התכלת, מוצאת חן בעיניי.

עמוד 66 

כותבים נכון

10 לנקבה – העשירית 10 לזכר – העשירי4 לנקבה – הרביעית4 לזכר – הרביעי1.

השביעיהרביעיתהרביעיהתשיעיתהראשונההתשיעי2. 

עמוד 67 

• ימות השבוע הם ראשון, שני, שלישי, רביעי, חמישי, שישי ושבת. 

• ימות השבוע מציינים את סדר הימים בתוך השבוע עצמו, ולכן את הימים בשבוע אנחנו מסדרים.

• ימים בחודש מציינים את מספר הימים בתוך החודש עצמו, ולכן את הימים בחודש אנחנו סופרים.

• שנת הלימודים נפתחת באחד בספטמבר. אחי נולד בחמישה בינואר. 

עמוד 68 

זמן אימונים

1. כל תשובה תתקבל. יש לשים לב שהיום הוא בצורת זכר נפרד. החודש ייכתב בשמו במילים.
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 צום עשרה בטבת חל בכל שנה ביום אחר.

 אחד באפריל הוא "יום הכזבים הבין-לאומי".
 ל"ג בעומר חל בתשעה במאי 2023.

 ט"ו באב חל בשניים באוגוסט 2023.

אבא שלי נולד בצום תשעה באב.

עמוד 69 

אולי נכתוב בקו שישה, אולי בקו שישי...

מבינים ביחד 

• האם עברו 5 אוטובוסים לפני האוטובוס לי? לא  |  כלומר האם זהו האוטובוס השישי שעבר? לא

• האם מנינו )ספרנו( כמה אוטוסובים עברו? לא  |  האם ספרנו אוטובוס אחד, שני אוטובוסים...? לא

• בכל בוקר אני נוסעת לעבודה בקו שש.

עמוד 70 

הצורות הנכונות: קו שתיים, עמוד חמש, רח' מנחם תשע 

מבינים ביחד

• נאמר עמוד תשע, כי אפשר להוסיף את המילה "מספר" לפני המספר.

• נאמר העמוד התשיעי, כי אי-אפשר להוסיף את המילה "מספר" לפני המספר.

עמוד 71 

שלושה אוטובוסים: המספר מונה, כי סופרים את האוטובוסים. � .1

האוטובוס השלישי: המספר סודר, כי מסדרים את סדר האוטובוסים. 

אוטובוס מספר שלוש: המספר סתמי, כי אפשר להוסיף את המילה "מספר" לפני המספר.

 

2.  קו )מספר( 9   |   גיליון )מספר( 8  |   דירה )מספר( 9   |   חדר )מספר( 4 

• כל אחד מהמספרים במשפטים שסימנו, הוא מספר סתמי, ולכן הוא יהיה בצורת נקבה.

• קו תשע   |   גיליון שמונֶה   |   דירה תשע    |    חדר ארבע 
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עמוד 72 

הגיליון העשירי יֵצא לחנויות בעוד עשרה ימים, ואנחנו נופיע בעמוד עשר.

כל חמש השכבות יֵצאו בחמישה אוטובוסים לטיול השנתי.  � 

הכיתה שלנו תהיה באוטובוס החמישי, שהוא אוטובוס מספר חמש.

 יש לנו ארבעה אוטובוסים לשכבה. הכיתה שלנו תעלה לאוטובוס הרביעי. 

אוטובוס מספר ארבע הוא האוטובוס של הכיתה שלנו.

 שני בתים ליד הבית שלי נמצא המשרד של "פשוט לשון", 
ברחוב בן גוריון שתיים בהרצלייה.

מספרים גדולים מעשר 
עמוד 73

המילה עָשָׂר היא חלק ממספר בזכר. 

המילה עֶשְׂרֵה היא חלק ממספר בנקבה.

עמוד 74 

מבינים ביחד

עָשָׂר: שְׁנֵים, חֲמִשָּׁה, שְׁמוֹנָה, אַרְבָּעָה, שִׁשָּׁה

מבינים ביחד

עֶשְׂרֵה: שְׁמוֹנֶה, שְׁתֵּים, אַרְבַּע, שְׁבַע 

עמוד 75 

1 בזכר כותבים אחד, ו-1 בנקבה כותבים אחת. 

11 בנקבה – אחת עשרה11 בזכר – אחד עשר

2 בזכר כותבים שניים, ו-2 בנקבה כותבים שתיים. 

12 בקבה – שתים עשרה12 בזכר – שנים עשר

אחד עשר - זכר  |  אחת עשרה – נקבה  |  שנים עשר – זכר  |  שתים עשרה – נקבה 
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עמוד 76 

 אחד עשרה: הצירוף לא נכון, משום שהמילה "עֶשְׂרֵה" מתאימה לנקבה, 

והמילה "אחד" מתאימה לזכר.

 שתים עשר: הצירוף לא נכון, משום שהמילה "עָשָׂר" מתאימה לזכר, 

והמילה "שְׁתֵים" מתאימה לנקבה.

 שנים עשרה: הצירוף לא נכון, משום שהמילה "עֶשְׂרֵה" מתאימה לנקבה, 

והמילה "שְׁנֵים" מתאימה לזכר.

 אחד עשר: הצירוף נכון, משום שהמילה "עָשָׂר" מתאימה לזכר, 

והמילה "אחד" מתאימה לזכר.

 שתים עשרה: הצירוף נכון, משום שהמילה "עֶשְׂרֵה" מתאימה לנקבה, 

והמילה "שְׁתֵּים" מתאימה לנקבה.

עמוד 77 

אחת עשרה קוסמים:  הצירוף לא נכון, כי שם העצם "קוסמים" הוא זכר.

אחד עשר שרביטים: הצירוף נכון, כי שם העצם "שרביטים" הוא זכר.

שתים עשרה פיות: הצירוף נכון, כי שם העצם "פֵיות" הוא נקבה.

אחת עשרה אגדות: הצירוף נכון, כי שם העצם "אגדות" הוא נקבה.

שתים עשרה מילות לחש: הצירוף נכון, כי שם העצם "מילים" הוא נקבה.

עמוד 78 

3. הצירופים הנכונים: אחת עשרה כיתות, אחד עשר תלמידים, אחד עשר חלזונות 

בריצה הקרובה נרוץ שנים עשר קילומטרים. 4.

בקרטון יש שתים עשרה מנורות. 

בעוד שנים עשר ימים לחופשת חנוכה.
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מסכמים 

לאחד ולשניים מצמידים עָשָׂר, משום שאלו מספרים בזכר. 

לאחת ולשתיים מצמידים עֶשְׂרֵה משום שאלו מספרים בנקבה.

עמוד 79 

ארבע עשר    זכר / נקבהשלוש עשרה    זכר / נקבה 

שש עשרה    זכר / נקבהחמש עשרה    זכר / נקבה 

שמונֶה עשרה    זכר / נקבה שבע עשר    זכר / נקבה

שלושה עשר     זכר / נקבה תשעה עשרה    זכר / נקבה

חמישה עשר     זכר / נקבהארבע עשרה    זכר / נקבה 

שבעה עשרה    זכר / נקבהשישה עשר    זכר / נקבה

תשע עשרה    זכר / נקבה  שמונָה עשר    זכר / נקבה

עמוד 80 

עָשָׂרעָשָׂרשְׁמוֹנֶהזכר

עֶשְׂרֵהעֶשְׂרֵהשְׁמוֹנָהנקבה

שְׁמוֹנֶה עֶשְׂרֵה – נקבה   |   שְׁמוֹנָה עָשָׂר - זכר

זמן אימונים 

 1. �קראתי שְׁמוֹנָה עָשָׂר ספרים בקיץ.   |   שְׁמוֹנֶה עֶשְׂרֵה הוא גיל הגיוס. 

שְׁמוֹנָה עָשָׂר חודשים הם שנה וחצי.   |   צפיתי בשְׁמוֹנֶה עֶשְׂרֵה סדרות.
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עמוד 81 

 14: ארבע עשרה16: שש עשרה12: שתים עשרה  15: חמישה עשר2.

13: שלוש עשרה14: ארבעה עשר12: שנים עשר11 אחד עשר

13: שלוש עשרה17: שבע עשרה 18: שמונָה עשר19: תשעה עשר

 15: חמש עשרה 17: שבעה עשר11: אחת עשרה14: ארבעה עשר

18: שמונֶה עשרה19: תשע עשרה

 עמוד 82 

.3
 כל הגדוד לטיול יוצא ומצרכים לכולם אנחנו נקנה:

 שלוש עשרה לחמניות רכות וטעימות
 חמישה עשר מלפפונים קשים ולא רכים,

 קופסה אחת או שתיים של חומוס וחמוצים המוסיפים טעם כפליים.

 נוסיף גם שתים עשרה ביצים טובות 

 כדי להכין שתים עשרה חביתות מעולות.

 נקנה שש עשרה מפיות מיוחדות שעל איכות הסביבה שומרות.

 אחד עשר חניכים וחניכות לטיול בשמחה יוצאים
 ואליהם הורה אחד ושמונָה מדריכים מצטרפים.

 לא נשכח לפנק ב-חמש עשרה חתיכות עוגה,

 ואם מישהו ירצה, ניתן באהבה.

הטיול הוא ל-שלושה ימים, ו-שני לילות נישן באוהלים.

עמוד 83 

שמים לב 

המילה שמונָה שייכת לזכר, ואילו המילה עֶשְׂרֵה שייכת לנקבה. 
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זמן אימונים 

שמונֶה עָשָׂר קוביות – לא נכון שְׁמוֹנָה עָשָׂר חיילים – נכוןבת שְׁמוֹנָה עֶשְׂרֵה – לא נכון1.

קו )מספר( שְׁמוֹנֶה עֶשְׂרֵה – נכוןשְׁמוֹנָה עָשָׂר בינואר – נכון

שְׁמוֹנֶה עשרה פקודותשְׁמוֹנָה עשר מכתביםשְׁמוֹנָה עשר צווים2.

שְׁמוֹנֶה עשרה הנחיותשְׁמוֹנָה עשר סרטוניםשְׁמוֹנֶה עשרה הוראות

עמוד 84 

שומרים על כושר 

נתחיל בקלילות ונרוץ חמישה סיבובים,

נעבור להרמת משקולות של עשרה קילוגרמים,

אחר-כך שתים עשרה שכיבות סמיכה,

וכמובן נשאף במאמץ וננשוף במנוחה.

נמשיך בשלוש עשרה עליות מתח,

ומייד אחד עשר מִכְרָעים בכוח,

שבע עשרה קפיצות מדרגה,
שתי לגימות של מים להפוגה,

שמונֶה עשרה שניות של מנוחה,
ונחתום בשני סיבובים של הליכה.

עמוד 85 

20 30 40 50

חמישים ארבעיםשלושים עשרים 

 60 7080 90

תשעים שמונים שבעים שישים 



31     
ללמודללמוד

שם המספר  |  תשובון 

עמוד 86 

האירוויזיון

בשנת אלפיים עשרים ושלוש השתתפו בתחרות שלושים ושבע מדינות,

והִתְחָרו שלושים ושבעה שירים.

התחרות החלה בתאריך תשעה במאי והסתיימה בתאריך שלושה עשר במאי. 

נועה קירל שייצגה את ישראל, שרה את השיר "יוניקורן" )חד-קרן(

וצברה שלוש מאות שישים ושתיים נקודות.

הניקוד גבוה פי שניים מהניקוד בשנה הקודמת. 

חמש מדינות העניקו לנועה את מספר הנקודות המְרַבִּי,
כלומר שתים עשרה נקודות.

חמש המדינות הן איטליה, צרפת, אזרבייג'ן, ארמניה ופולין.
נועה הִגיעה למקום השלישי.

עד עכשיו השתתפה ישראל בתחרות האירוויזיון ארבעים וחמש פעמים,

ומתוכן זכתה במקום הראשון ארבע פעמים.

עמוד 87 

עשר העצות להצלחה בבחינות
 ��התחילו להתכונן כשבעה ימים לפני הבחינה.

אם אין לכם זמן, נסו לפחות שלושה ימים מראש.

 �התחילו ללמוד נושא אחד, ועברו לנושא הבא.

אל תלמדו חמישה נושאים שונים בבת אחת.

 �מומלץ לישון לפחות שמונֶה שעות יום לפני הבחינה.

אם אפשר לישון עשר שעות - זה נהדר!

 �בבוקר חשוב לאכול ארוחת בוקר אחת מזינה וטובה.

חשוב לשתות שתי כוסות מים.

 �הקדישו את חמש הדקות הראשונות לרפרוף על הבחינה,

בלי לענות על אף שאלה.

 �זכרו לעבור על כל הסעיפים לפני הגשת הבחינה, 

ייתכן שתגלו ארבע טעויות שפשוט נעלמו מעיניכם.

 �אל תשאירו לסוף שאלות, וענו על כל השאלות.

הקדישו את שש הדקות האחרונות לבדיקה ולתיקונים.
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עמוד 88 

כשאהיה גדול/ה

 עומר ודנה הם שני תאומים, ולכן את מסיבת העשרה הם חגגו שתי פעמים.

 פעם אחת כשדנה הייתה בת שתים עשרה, 

 ופעם אחת כשעומר היה בן שלוש עשרה.

 עומר חולם שיהיה לו אופַנוע בגיל שש עשרה.

 דנה חולמת על סיום הלימודים בגיל שְׁמוֹנֶה עשרה.

 ואני - טוב לי בְּדִיוק בגיל שלי.

. אני בן / בת 

בשורה האחרונה יש לכתוב מספר בצורת נקבה.


